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Protokół nr 34/09 
Komisji Spraw Społecznych 

z dnia 23 marca 2009 r. 

 

Ad. 1 

Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzył Przewodniczący Pan Alfred Siama, który powitał 

członków Komisji. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Komisji Pan Alfred Siama stwierdził, iż Komisja jest władna podejmować decyzje. 

Obecni: 

• Przewodniczący      Alfred Siama 

• Wiceprzewodnicząca      Kazimiera Puślednik 

• Członkowie:       Jarosław Jędrkowiak 

Mirosław Waluś 

Józef Czarnecki 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

 

W posiedzeniu uczestniczył: 

• Wicestarosta Pan Janusz Sikora 

Ad. 3 
Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił porządek posiedzenia. W wyniku głosowania 
porządek został przyjęty głosami: 5 „za” przy nieobecności Radnego Pana Mirosława 
Walusia. 
 
Ad. 4 

Wizyty w wybranych jednostkach powiatowych w celu zapoznania się z ich bieżącym 

funkcjonowaniem, wyposażeniem, stanem materialnym, wynikami pracy, osiągnięciami, 

problemami, perspektywami rozwoju i planami na przyszłość. 

 

Przewodniczący Pan Alfred Siama poruszył temat schroniska dla bezdomnych w Gostyniu. 

Poprosił zebranych o wyrażenie opinii w tej sprawie. 

Radny Pan Grzegorz Józefowski stwierdził, że należy zorganizować spotkanie w celu 

uporządkowania kwestii schroniska. Radny dodał, że Zarząd również mógłby zająć stanowisko. 

Przewodniczący Pan Alfred Siama wyraził wątpliwości dotyczące ingerencji w spokój i dobrobyt 

mieszkańców schroniska.  
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Radny Pan Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że należy współczuć tym ludziom, lecz niektórzy z 

nich chcą być bezdomnymi. Radny zasugerował wizytację innego schroniska, aby zapoznać się z 

zasadami funkcjonowania, wdrażanymi zasadami, czy programem wychodzenia z bezdomności. 

Radna Pani Kazimiera Puślednik stwierdziła, że należałoby zobaczyć schronisko w Gostyniu. 

Przewodniczący Pan Alfred Siama dodał, że warto również przyjrzeć się jakiemuś wzorcowemu. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, że zapewnienie schroniska dla bezdomnych to 

zadanie własne gminy. Powiat nie powinien wchodzić w kompetencje gminy. Wicestarosta 

zasugerował zorganizowanie najpierw spotkania z pracownikiem OPS, dyrektorem PCPR i 

pracownikiem gminy.  

Radny Pan Józef Czarnecki zauważył, iż można porozumieć się w tej kwestii z komisją gminną 

odpowiedzialną za sprawy społeczne. 

Przewodniczący Pan Alfred Siama podsumowując stwierdził, że zorganizuje spotkanie robocze z 

komisją gminną, OPS, PCPR, Policją, przedstawicielem sądu, przedstawicielem PKP. 
 
Następnie komisja udała się na posiedzenie wyjazdowe po jednostkach powiatowych. 
 
 

Wizytacja w Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. 
 
Dyrektor SP ZOZ Pan Piotr Miadziołko przywitał gości po czym zapoznał radnych z bieżącą 

działalnością szpitala. Poinformował członków komisji, iż w szpitalu realizowane są świadczenia w 

zakresie lecznictwa szpitalnego w  następujących oddziałach: chorób wewnętrznych, chirurgii, 

położniczo - ginekologicznym, noworodkowym, chirurgii dziecięcej, dziecięcym, anestezjologii i 

intensywnej terapii oraz dla przewlekle chorych w Poniec. 

Ponadto szpital realizuje usługi w zakresie izby przyjęć, działu pomocy doraźnej (2 karetki S, 1 

karetka S stacjonująca w CPR w Gostyniu oraz dwie 2 karetki podstawowe znajdujące się w Krobi 

oraz w Borku Wlkp.) 

Radny Pan Alfred Siama zapytał, jak wygląda sytuacja  związana z przeniesieniem szpitala dla 

przewlekle chorych z Ponieca do Gostynia. 

Dyrektor Pan Piotr Miadziołko wyjaśnił, że w tym roku nastąpi przeniesienie oddziału z Ponieca 

do Gostynia. W chwili obecnej przygotowywane są dokumenty przez architekta.   

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał, ile obecnie w szpitalu w Poniecu przebywa osób oraz 

ile miejsc będzie w nowym oddziale w Gostyniu. 

Dyr. SP ZOZ poinformował, iż obecnie w szpitalu w Poniecu znajduje się ok. 50 osób. Natomiast 

jeżeli chodzi o nowy oddział to jeszcze nie można sprecyzować dokładnie liczby miejsc. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora dodał, że oddział dla przewlekle chorych będzie znajdował się 

na parterze w budynku na ul. Wrocławskiej. Ponadto zostanie dobudowana dodatkowa klatka 

schodowa dla osób korzystających z usług specjalistów stacjonujących na wyższych piętrach. 
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Na komisje przybył Radny Pan Mirosław Waluś. 

 

Radny Pan Alfred Siama, zapytał także o kwestię dotyczącą kontraktów z NFZ. Dyr. Pan Piotr 
Miadziołko wyjaśnił, że zarówno on jak i inni dyrektorzy SP ZOZ- ów „liczyli na coś więcej”, że 

wartość punktu na jednego pacjenta będzie większa.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał czy są przypadki udzielania pomocy szpitalnej osobom, 

które nie posiadają ubezpieczenia i w jaki sposób szpital sobie radzi w takiej sytuacji. 

Dyrektor SP ZOZ objaśnił, iż zdarzyła się taka sytuacja, ale są to indywidualne przypadki. Szpital 

w takiej sytuacji zwraca się do NFZ o refundacje takiego leczenia i takie środki uzyskuje.  

 

Komisja zwiedziła i zapoznała się z funkcjonowaniem: 

1. Poradni endoskopowej 

2. Oddziału Ginekologiczno- Położniczego 

3. Szkoły rodzenia 

4. Oddziału noworodkowego 

 

 

Wizytacja w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie 
 

Wizytację PCPR komisja rozpoczęła w Powiatowym Zespole do spraw Orzekania 

o Niepełnosprawności. 

Radni zwiedzili: 

• Gabinet lekarski, 

• Toalety nowo wyremontowane, przystosowane dla osób niepełnosprawnych, 

• Gabinety pracowników, 

• Pomieszczenie dla psychologa, pedagoga oraz osób do spraw orzekana 

Radny Pan Grzegorz Józefowski zadał pytanie kierownikowi zespołu ile osób dziennie przybywa 

na komisję. 

Kierownik Zespołu Pani Małgorzata Wozik poinformowała, że jest to ok. 10 osób dziennie. 

Następnie Dyrektor PCPR Pan Mirosław Sobkowiak zapoznał Komisję z działalnością 

i funkcjonowaniem placówki. Poinformował radnych iż jednym z działań PCPR jest współpraca ze 

stowarzyszeniem „Dziecko”. Oznajmił, także że przy PCPR  działają następujące placówki: 

• Ośrodek Adopcyjno – Opiekuńczy, 

• Zespół do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności, 

• Ośrodek Mediacyjny (sądowy, pozasądowy), 

• Ośrodek wsparcia dla ofiar przemocy w rodzinie(interwencje, poradnictwo), 

• Bank pomocy rzeczowej (współpraca z BOIKIEM), 

Przewodniczący komisji Pan Alfred Siama zadał dyrektorowi następujące pytania:  
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1. czy liczba rodzin zastępczych jest zadawalająca,  

2. czy dyrektor posiada wiedzę na temat jakości, wydolności wychowawczej, 

pedagogicznej rodzin zastępczych i czy jest to monitorowane, 

3. jaka wygląda współpraca PCPR z Gminnymi Oddziałami Opieki Społecznej. 

 
Dyrektor PCPR poinformował komisję, iż nadal brakuje rodzin zastępczych. Obecnie w powiecie 

funkcjonują 4 rodziny zastępcze w tym 2 w charakterze pogotowia rodzinnego (placówka 

krótkoterminowa). 

Monitoring zaczyna się już na przeszkoleniu rodzin zastępczych (3 miesięczne szkolenie). 

Minimum 2 razy w roku pracownik socjalny odwiedza rodzinę zastępczą i przeprowadza kontrolę. 

Jeśli w rodzinie znajdują się dzieci od 4 roku życia, to wówczas pracownik socjalny przeprowadza 

rozmowę z dzieckiem. Wywiad służy ocenie jak i czy dziecko zaadoptowało się w rodzinie. 

Również szkoły informują pracowników socjalnych o dziecku. Jeśli zauważane są jakieś problemy, 

wówczas wywiady przeprowadzane są częściej. 

Odpowiadając na trzecie pytanie Pan Sobkowiak stwierdził, że współpraca z MGOPS nie jest 

najlepsza. Stwierdził, że nie jest zadowolony ze współpracy. 

Radny Pan Grzegorz Józefowski poinformował Pana Sobkowiaka, że na jednym z kolejnych 

posiedzeń Komisja zajmie się sprawą noclegowni i będzie chciała zasięgnąć opinii dyrektora w 

owej sprawie. 

 

Wizytacja w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu 
 
Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej Pan Krzysztof Łoniewski zapoznał 

Komisję Spraw Społecznych z funkcjonowaniem placówki. Zaprezentował samochody będące 

na wyposażeniu KP PSP w Gostyniu: 

• Średni samochód ratowniczo-gaśniczy GBA 2/17 Renault, 

• Ciężki samochód ratowniczo-gaśniczy GCBA 5/32 MAN, 

• Podnośnik SH-21 na podwoziu Volvo FL6, 

• Samochód ratownictwa technicznego SLRt 1/2,5 Renault Mascott, 

• Samochód operacyjny SLOp Opel Astra, 

• Samochód ratowniczo-rozpoznawczy SLRR Toyota RAV 4, 

• Samochód kwatermistrzowski SLKw. 

Komendant poinformował radnych o planach na rok 2009. W planie na owy rok jest: 

• kupno mikorobusa, busa, 

• kolejny sprzęt z ratownictwa technicznego, 

• sprzęt oddechowy, 

• agregator prądotwórczy, 

• nowe umundurowanie. 
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Radny Pan Alfred Siama zadał pytanie jak układa się współpraca z ochotniczymi strażami  

pożarniczymi. 

Komendant oznajmił, że współpraca układa się dobrze. Dodał, że ochotnicze straże pożarne mają 

podniszczone umundurowania a środków finansowych na kupno nowej odzieży nie posiadają. 

Poinformował, że OSP przechodzi specjalne szkolenia, które organizowane są one w zależności 

od potrzeb. Zaznaczył jednak, że każdy strażak musi przejść podstawowe szkolenie. 

 

 

Wizytacja w Komendzie Powiatowej Policji w Gostyniu 
 
Komendant Powiatowy Policji w Gostyniu insp. mgr Piotr Janicki zapoznał Komisję Spraw 

Społecznych z funkcjonowaniem placówki. Poinformował radnych, iż jednostka policji na obecna 

chwilę liczy 113 etatów łącznie z komendantem i jego zastępcą. Komenda składa się z: 

• Sekcji Prewencji 

• rewir dzielnicowych, 

• ogniwo patrolowo- interwencyjne,  

• Sekcja Ruchu Drogowego 

• Sekcja Kryminalna, 

• referat do walki z przestępczością gospodarczą,  

Zaznaczył, że niebawem poszczególne sekcje zostaną przekształcone w wydziały. Pochwalił się, 

że Komenda Powiatowej Policji w Gostyniu zajmuje I miejsce w Wielkopolsce w wykrywaniu 

przestępstw.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak poinformował komendanta, że komisja chce zająć się sprawą 

dotyczącą noclegowni w Gostyniu. Zapytał, czy policja ma dużo wezwań właśnie w to miejsce. 

Komendant Pan Piotr Janicki zaprzeczył i oznajmił radnym, że nie ma wezwań do noclegowni. 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał również komendanta, jak wygląda obecnie 

zatrudnienie. 

Komendant Pan Piotr Janicki odpowiedział, że na obecną chwile ma problem z pozyskiwaniem 

policjantów. 

 
Ad. 5 

Brak wolnych głosów i wniosków. 
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Ad. 6 

Przewodniczący Pan Alfred Siama podziękował zebranym za przybycie, po czym zamknął 

posiedzenie komisji. 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji 
 

          Alfred Siama 
 
 
 

Protokołowała: 

Agnieszka Szczepaniak 

Natalia Kluczyk 

 

 


